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O soudnictví se bude mluvit pořád, míní  
nový ředitel kroměřížské Justiční akademie

Kroměříž – Už více 
než čtvrt roku je ředite-
lem Justiční akademie 
v Kroměříži Filip Glotz-
mann. Nyní už má za se-
bou i oněch pomyslných 
sto dnů hájení. Požádali 
jsme jej o rozhovor, aby-
chom jej našim čtená-
řům trochu představili. 
Tím spíš, že není z Kro-
měřížska.

n PANe řeDITeLI, Vy Ne-
JSTe ZDeJší. CO VáS PřIVeD-
LO DO KROMěříže?

Jak jsem se tady vzal? Na Jus-
tiční akademii jsem pracoval už 
od srpna loňského roku a pra-
cuji zde pořád. Připravoval jsem 
zde semináře pro civilní soudce. 
A po necelém roce, když bylo 
vypsáno výběrové řízení na ře-
ditele, jsem se přihlásil. Spíš tak 
nějak ze sportu. Nečekal jsem, 
že to tak dopadne, protože jsem 
předpokládal, že vyhraje někdo 
jiný, o čemž se také kuloárně ho-
vořilo. Ale výběrové řízení jsem 
vyhrál a k prvnímu červnu jsem 
byl jmenován ředitelem. Takže 
jsem náplava, ano. Jsem z Brna, 
v Brně žiju i nadále a žádné stě-
hování zatím neplánuji.

n TAKže DeNNě DOJížDí-
Te?

Ano, dálnici z Brna přes Vyš-
kov znám bezvadně.

n KDe JSTe PRACOVAL 
PřeDTíM?

Krátce na ministerstvu sprave-
dlnosti, v jeho legislativním od-
boru, a předtím dlouho v kance-
láři ombudsmana. Asi deset let.

n DeSeT LeT? NA TO NeVy-
PADáTe...

No, nevím. Je mi osmatřicet 
let. To je střední, nebo mladší 
střední věk, nějak tak, ne? Ale je 
pravda, že být někde zaměstnán  
deset let, to už je na dnešní po-
měry docela dlouhá doba.

n ALe NA JUSTIČNí AKADe-
MII NAOPAK žáDNý řeDITeL 
MOC DLOUHO NeVyDRží...

To je pravda, ale je otázka, co 
je v dnešní době dlouho. Měli 
jsme ministryni obrany, která 
byla ve funkci devět dní. V tom-
to světle nejsou tři roky mého 
předchůdce ve funkci zase tak 
krátká doba. Ten navíc avizoval, 
že nechce s Justiční akademií 
spojit zbytek své kariéry. Nebyla 
to pro něj doživotní štace, to ří-
kal už dopředu. Jestli se mně po-
daří překonat ty jeho tři roky, to 
nevím, to je otázka pro někoho 
jiného. Nevím, jaké bude mít mi-
nisterstvo spravedlnosti plány.

n NeSOUVISí ČASTé VýMě-
Ny S ČASTýMI VýMěNAMI MI-
NISTRů SPRAVeDLNOSTI?

Souviset to s tím může, ale ne-
mělo by to tak být, pokud má být 
vzdělávání v justici nějak dlou-
hodobě koncepční. Na druhé 
straně takový ředitel není zdale-
ka nějakým rozhodujícím člán-
kem. V tomto případě je jím rada 
Justiční akademie, což jsou před-
stavitelé nejvyšších a nižších 
soudů, státních zastupitelství, 
akademické obce a podobně. Je 
jmenována zčásti ministerstvem, 
nově ministryní, zčásti soudy. To 
je jakási skupina patnácti nej-
vyšších či představených, kteří 
určují směr, kterým se Justiční 
akademie a vlastně vzdělávání v 
justici má ubírat. Ředitel je snad 
významným prvkem, ale sám ze 
své vůle nemůže nějakou kon-
cepci naprosto změnit.

n BUDe Se NA VáS VZTAHO-
VAT PřIPRAVOVANý SLUžeB-
Ní ZáKON?

To bych také rád věděl. Změn 
v posledních týdnech nastává 
celá řada. Pořád jsem čekal na 
nějakou oficiální verzi, pořád se 
to mění...

n PReZIDeNT CHCe ZáKON 
VeTOVAT...

Ano, ale premiér zase namítá, 
že i tak ho stihne protlačit... Na 
justici se  samozřejmě služební 
zákon vztahovat nemůže, ale je 
otázka, jak to bude s námi, pade-
sáti či šedesáti úředníky Justiční 

akademie. (Rozhovor byl poří-
zen 27. srpna, pozn. red.)

n JAKá Je VLASTNě STRUK-
TURA JUSTIČNí AKADeMIe? 
NěJAKé PRACOVIšTě Je KRO-
Mě KROMěříže JešTě V PRA-
Ze, NěCO ByLO, POKUD VíM, 
Ve STRážI POD RALSKeM, 
ALe TAM Už TO NeNí?

Není. Celá ta historie je po-
měrně mladá, příští rok budeme 
slavit dvacet let, ale je třeba říci, 
že je to dvacet let společné histo-
rie justiční školy a Justiční akade-
mie. Justiční škola vznikla v roce 
1995 právě tady, v Kroměříži. 
A Justiční akademie vznikla v 
roce 2006 právě ve Stráži pod 
Ralskem. Pak se vše sloučilo 
pod jednu instituci a Stráž pod 
Ralskem skončila před něko-
lika lety.  Nyní už je jen jedna 
Justiční akademie – v Kroměří-
ži. Její pracoviště či pobočka je 
i v Praze, tam pracují čtyři lidé. 
Ti mají na starosti jen vyčleně-
nou část, která obnáší pořádá-
ní seminářů v Čechách, aby se 
nemuselo z Plzně nebo z Ústí 
nad Labem jezdit až do Kroměří-
že. Ale to všechno je pod jednou 
hlavičkou a jedním ředitelem v 
Kroměříži.

n A NeByLy DOBy, KDy Se 
MLUVILO O ZRUšeNí CeLé 
JUSTIČNí AKADeMIe?

Možná se o tom debatovalo, 
ale já si na to nepamatuju. Zatím 
akademie funguje v současné 
podobě. Samozřejmě, co ministr, 

to jiný názor, my se snažíme plnit 
požadavky justice na vzdělávání 
jak nejlíp umíme. Ale když ně-
kdo bude chtít Justiční akademii 
zrušit, tak ji zruší.

n PAMATUJU SI, že KDyž V 
TOM ROCe 1995 KROMěříž-
SKá JUSTIČNí šKOLA VZNIKA-
LA, ByLO KOLeM TOHO HOD-
Ně SLáVy A OPTIMISMU. JAK 
Se Teď PřeTížeNéMU SOUD-
NICTVí DíKy Ní ULeVí, JAK 
Se SOUDNí říZeNí ZRyCHLí, 
KDyž šKOLA BUDe VyCHOVá-
VAT Vyšší SOUDNí úřeDNí-
Ky, KTeří POMOHOU SPISy 
ZAVALeNýM SOUDCůM S JeD-
NODUššíMI, TAKZVANě BA-
GATeLNíMI PříPADy. TVRDI-
LO Se DOSLOVA, že JUSTIČNí 
šKOLA SOUDy „ODBřeMeNí“.  
NěKDy LeTOS V ČeRVNU ByLA 
MINISTRyNě SPRAVeDLNOSTI 
HeLeNA VáLKOVá V KROMě-
řížI A NA JeJí TISKOVCe JSeM 
SI PřIPADAL JAKO V DéJá VU. 
ZASe PADALA SKORO STeJNá 
SLOVA A VOLáNí PO NUTNOS-
TI ZRyCHLeNí VLeKOUCíCH Se 
SOUDNíCH PROCeSů...

To by asi bylo na dlouhé po-
vídání o reformě soudnictví, o 
tom, zdali jsou soudy přetížené, 
jestli máme dost soudců a justič-
ního personálu, nakolik je ten 
personál kvalifikovaný, jakou 
roli v tom hraje boom noveliza-
cí právních předpisů... To je věc, 
která se asi nevyřeší nikdy. Je to 
něco podobného jako reforma 
vězeňství. Je to nikdy nekončící 
proces, o němž se bude mluvit 
pořád.

n NeNí TO ZPůSOBeNO I 
TíM, že POČeT SOUDNíCH 
SPORů STáLe NARůSTá?

Samozřejmě že ano. A taky 
Čechy hodně baví se soudit, jsme 
v tomto ohledu možná  tak tro-
chu evropským unikátem. Ale 
to by byla spíš otázka na soudní 
činitele. Spíš se v jednotlivých 
regionech České republiky dá 
pozorovat, že se v míře, v jaké se 
tam lidé soudí, liší.

n TIPL ByCH SI, že NA HANé 
Se LIDI SOUDí HODNě, Ne?

Pokud bychom vzali jako 
spádovou oblast Hané Severo-
moravský kraj, tak ano. Naproti 
tomu je zajímavé, že v Jihočes-
kém kraji se lidé  tak moc nesou-
dí. 

n VyříDí SI TO JINAK? MeZI 
ČTyřMA OČIMA? RUČNě?

Těžko říci. Ale k tomu „odbře-
menění“. Ano, byla to velká 
sláva, jenomže od té doby se ně-
kolikrát změnila koncepce toho, 
co by ten státní tajemník, dnes 
vyšší soudní úředník nebo vyšší 
úředník státního zastupitelství, 
měl dělat a jaké by měl mít 
kompetence. Až v roce 2008 byl 
přijat zákon o vyšších státních 
úřednících, kde je aspoň nazna-
čeno, co může a nemůže, čím ho 
soudce může či nemůže pověřit, 
jakou agendou se vlastně může 
zabývat. Teprve potom mohla 
vzniknout v Justiční akademii 
nějaká jasnější koncepce, jak 
by se tito vyšší soudní úředníci 
měli vzdělávat. Nyní zde máme 
zhruba tři sta frekventantů, kte-

ří chodí na dvouleté kurzy, po 
jejichž absolvování dostanou 
„glejt“ od ministerstva sprave-
dlnosti a můžou vykonávat čin-
nost podle zmíněného zákona. 
Problematiku tohoto středního 
personálu tak soustavně řešíme 
až poslední tři roky. Tím nechci 
říci, že by Justiční akademie 
do té doby snad nic nedělala, 
naopak. Hodně se zde udělalo 
jednak v těch takzvaně tvrdých 
oblastech klasických právních 
předpisů a vzdělávání, až po ty 
takzvaně měkké dovednosti, 
jako je komunikace, psycholo-
gie, vedení soudního jednání a 
podobně, tedy činnosti, které 
byly až dosud trochu opomíje-
ny. Máme spoustu programů a 
ročně pořádáme několik stovek 
seminářů. Mám pocit, že v po-
slední době to směřuje správ-
ným směrem, a to za pomoci 
také evropských peněz, což je 
třeba připomenout, protože bez 
nich bychom některé projekty 
dělat nemohli.

n JešTě ByCH Se ZePTAL 
NA JeDNU VěC. NeDáVNO 
BýVAL ČASTO V KROMěřížI 
VIDěT PAN DOKTOR ZDeNěK 
KOUDeLKA. ON NA JUSTIČNí 
AKADeMII PůSOBIL, že? Je 
TADy JešTě? 

Pan docent Koudelka zde pů-
sobil na pozici náměstka, ale už 
tady není. Skončil zhruba před 
rokem.

n TO JeJ NěKDO ODVOLAL?
Asi ho musela odvolat tehdejší 

ministryně Marie Benešová.  Já 
ale detaily neznám.

n PTáM Se NA NěJ PROTO, 
že Se O NěM ZNOVU HODNě 
MLUVí JAKO O MOžNéM AU-
TOROVI KONTROVeRZNí AM-
NeSTIe BýVALéHO PReZIDeN-
TA VáCLAVA KLAUSe.

Ano, teď se to znovu vyno-
řilo v souvislosti se sporem 
prezidentské  kanceláře s jejím 
bývalým právníkem Pavlem Ha-
senkopfem. Uzavřou smír, za dva 
dny je všechno jinak. Bohužel v 
tomto státě dost typická záleži-
tost. Smutná věc.

Karel Toman

Filip Glotzmann

  3. Ing. Blanka Šimůnková 48 ODS
  4. Ing. Filip Zubík 44 ODS
  5. Ing. BA Věra Knapková 43 ODS
  6. Radim Horenský 39 ODS
  7. Jaroslav Stojaník 59 ODS
  8. Ing. Oldřiška Jenerálová 73 ODS
  9. Martin Kružík 39 ODS
10. Zdeněk Melichárek 54 BEZ PP
   

    Česká str. sociálně  
   demokrat.

  1. Mgr. Miloš Malý 60 ČSSD
  2. Ing. Věra Fuksová 50 ČSSD
  3. Ing. Jan Slanina 68 ČSSD
  4. Marek Šindler 49 ČSSD
  5. Karel Holík 40 ČSSD
  6. MUDr. MBA Olga Sehnalová 45 ČSSD
  7. Luděk Ševčík 47 ČSSD
  8. Jaroslava Krejčiříková, DiS. 54 ČSSD
  9. Mgr. Miloslava Nosková 65 ČSSD
10. Ing. Věra Nováková 55 ČSSD

       Romská demokratická strana
  1. Arpád Horváth 21 RDS
  2. Lukáš Horváth 19 RDS
  3. Ivan Dunka 28 RDS
  4. Josef Kulina 39 RDS
  5. Miroslav Gábor 22 RDS
  6. Ivan Ferko 49 RDS
  7. Terezia Matová 35 RDS

  8. Martin Mata 18 RDS
  9. Daniela Pilová 43 RDS
10. Marian Mata 39 RDS
   

        Strana Práv Občanů
  1. Ing. Luděk Míšek 46 BEZ PP
  2. Zdeněk Zavadil 64 BEZ PP
  3. Ing. Mgr. Hana Večeřová 50 BEZ PP
  4. Břetislav Půda 30 SPO
  5. Josef Voříšek 63 SPO
  6. Petr Daněk 39 BEZ PP
  7. Bc. Zbyněk Dohnal 45 BEZ PP
  8. Mgr.et Mgr. Josef Novák 44 SPO
  9. David Čala 42 BEZ PP
10. Milan Sedláček 56 BEZ PP
   

    ANO 2011
  1. Mgr. Jaroslav Němec 48 BEZ PP
  2. Mgr. Radek Vondráček 40 ANO 2011
  3. Mgr. Petra Fečková 46 BEZ PP
  4. MUDr. Tomáš Třasoň 65 BEZ PP
  5. Mgr. Martin Bsonek 40 BEZ PP
  6. Bc. Libor Kalousek 43 BEZ PP
  7. Ing. Jana Gregorová 49 BEZ PP
  8. Mgr. Tomáš Opatrný 29 BEZ PP
  9. Ing. Miroslav Spáčil 59 BEZ PP
10. Ing. Petr Hajný 62 BEZ PP
  
       Koal. KDU-ČSL, ZVUK 12 a nez.

  1. PhDr. Ph.D. Pavel Motyčka 40 KDU-ČSL

Kroměřížští kandidáti, kteří se ucházejí o post starosty a zastupitelů

  2. Jiří Kašík 50 ZVUK 12
  3. MgA. Ivona Křivánková 43 BEZ PP
  4. Bc. Jana Štěpánová 50 BEZ PP
  5. JUDr. Karel Smíšek 62 KDU-ČSL
  6. Mgr. Vojtěch Navrátil 29 KDU-ČSL
  7. Dipl. um. Petr Žůrek 36 ZVUK 12
  8. Miroslav Doubrava 42 KDU-ČSL
  9. Karel Petráš 47 KDU-ČSL
10. MUDr. Vojtěch Škrabal 53 BEZ PP

   
    Komunistická str. Čech  

   a Moravy
  1. Ing. Jaroslav Adamík 73 KSČM
  2. RSDr. CBA Jaroslav Procházka 63 KSČM
  3. Ingrid Račanská 47 BEZ PP
  4. RSDr. Vladimír Kenša 67 KSČM
  5. Jiří Hovadík 64 KSČM
  6. RSDr. Vladimír Křemeček 72 KSČM
  7. Mgr. Kamila Dudová 49 KSČM
  8. Ludmila Brázdilíková 62 KSČM
  9. Luděk Červík 63 KSČM
10. Rudolf Jurina 59 KSČM

   
        Moravané

  1. Ing. Pavel Kadlčík 63 BEZ PP
  2. Danuše Káčerová 56 BEZ PP
  3. Bc. Miroslav Remiaš 31 Moravané
  4. Mgr. Ivana Šilhánková 41 BEZ PP

  5. Bc. Alena Míková 29 BEZ PP
  6. Oldřich Mach 24 Moravané
  7. Ivo Minařík 28 BEZ PP
  8. Alena Dočkalová 47 BEZ PP
  9. Martina Stančíková 35 BEZ PP
10. Michal Zaoral 33 BEZ PP

   
    Volba pro Kroměříž

  1. MUDr. Jarmila Číhalová 53 BEZ PP
  2. Ing. Jan Žárský 65 BEZ PP
  3. PhDr. Šárka Kašpárková 56 BEZ PP
  4. Milan Skácel 44 BEZ PP
  5. RNDr. Eva Šílová 49 BEZ PP
  6. MUDr. Aleš Bednář 55 BEZ PP
  7. Ing. Michaela Procházková 51 BEZ PP
  8. Ing. Petr Dvořáček 62 BEZ PP
  9. Mgr. Dr. Markéta Mercová 46 BEZ PP
10. Ing. Aleš Opravil 61 BEZ PP

   
      ZDRAVé KROMĚŘÍŽSKO

  1. MUDr. Richard Kreml 44 SZ
  2. Ing. Zdeňka Dokoupilová 49 BEZ PP
  3. Jan Talafant Bc. MSc. 44 SZ
  4. Mgr. Markéta Caklová 44 SZ
  5. Mgr. Jiří Dočkálek 44 BEZ PP
  6. PhDr. Dobrila Hrůzová 68 BEZ PP
  8. Martina Koutňáková 39 SZ
  9. Vojtěch Smolka 76 BEZ PP
10. Pavlína Hrabalová, DiS. 34 BEZ PP

Kroměříž (rc) – Termín voleb se blíží, volební kandidátky již mají konkrétní podobu a politické strany již představují své kandidáty i programy. Vybrali jsme deset prvních 
kandidátů všech politických stran volebního okrsku Kroměříž. Pokud těmto politických stranám či kroužkováním konkrétních jmen dají voliči 10. a 11. října svůj hlas, 
stanou se kandidáti s nejvyšším počtem hlasů na další čtyři roky zastupiteli města Kroměříže. První místo každé kandidátky má lídra politické strany, který pravděpodob-
ně získá za politickou stranu nejvíce hlasů a stane se tak vítězem, jenž se utká s ostatními finalisty voleb s nejvyšším počtem hlasů, z nichž nově zvolení zastupitelé zvolí 
starostu na další volební období. 
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Vysvětlivka: uvádíme vždy pozici na kandidátní listině, jméno, věk a politickou příslušnost.

TOP 09 pro Krom.  
i míst. části

  1. MUDr. MBA Lenka Mergenthalová 47 TOP 09
  2. Bc. Emil Sedlařík 25 TOP 09
  3. MUDr. Jaroslav Novák 44 BEZ PP
  4. Mgr. Jiří Kelnar 26 TOP 09
  5. Mgr. Vít Peštuka 43 TOP 09
  6. Pavlína Liczková 41 BEZ PP
  7. Bc. Tomáš Florián 25 TOP 09
  8. Mgr. Bc. Veronika Klímová 28 BEZ PP
  9. Jan Michalčík 38 TOP 09
10. Mgr.et MgA. Lenka Tomm 32 BEZ PP
   

     Úsvit přímé demokracie
  1. Jiří Mazáč 54 BEZ PP
  2. Mgr. Lea Piskovská 53 BEZ PP
  3. Ing. Ph.D. Václava Spáčilová 38 BEZ PP
  4. Ing. Oldřich Kuchař 64 BEZ PP
  5. Dagmar Kamencová 41 BEZ PP
  6. Kateřina Kvitová 28 BEZ PP
  7. Danuše Páníková 49 BEZ PP
  8. Jaromíra Švecová 59 BEZ PP
  9. Věra Gabrhelíková 53 BEZ PP
10. Petr Zaoral 36 BEZ PP
   

    Občanská  
    demokratická strana

  1. Mgr. Daniela Hebnarová 57 ODS
  2. MVDr. Ivan Popelka 54 BEZ PP

Foto na straně: š. žourková, archiv


